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Igazgatói tájékoztató 

a  2010. november 27. és 2011. március 19. közötti időszakról 

 

  

 

Tisztelt Elnökségi Tag Sporttársak! 

 

Kérem, engedjék meg, hogy a szokásoknak és az alapszabályban foglaltaknak megfelelően 

tájékoztassam Önöket az előző elnökségi ülés óta eltelt időszak eseményeiről. 

Bevezető 

 

Közel négy hónapja annak, hogy utoljára ülésezett a Magyar Természetbarát Szövetség 

Elnöksége, s bár a mostani elnökségi ülés napirendjén szerepel a 2010. évi közhasznúsági 

jelentés - így a szakmai beszámoló és a pénzügyi jelentés is – néhány szóban mégis érdemes 

külön is megemlékeznünk a közelmúlt eseményeiről. 

   

Létszám 
 

Mivel a beszámoló elkészítése is erre az időszakra esett, és a tavalyi év létszámadatait a 

napirenden szereplő közhasznúsági jelentés tartalmazza, tájékoztatónkban mindössze két 

adatot emelek ki. A 2010. évi záráskor az MTSz tagszervezeteinek száma 347, amelyekben 14 

458 tag érvényesített. Ezek alapján, a közgyűlés előkészítésének egyik állomásaként, a 

megyei vezetőknek már kiküldtük a mandátumok számát, az SzMSz-ben megfogalmazott 

együttműködések elindítása érdekében. Közben elindult az idei érvényesítés is. Nagy az 

érdeklődés a TT kártya iránt, de pontos tájékoztatást csak negyedéves adatok beérkezése után 

adhatunk.  

 

Pénzügyi helyzet 

 

Tavaly novemberben még elég nehezen körvonalazódtak ez évi működésünk feltételei, s bár 

ez elmúlt hónapokban lefolytatott tárgyalásainkon számos ígéretet kaptunk a szabadidősport 

szakmai és pénzügyi irányítóitól, még mindig elég bizonytalanok szervezetünk működési 

forrásai. 

 

A korábban beérkezett kauciónak, az 1 millió forintos támogatásnak, a már befizetett 

tagdíjaknak (TT kártya) és a székház átutalt 3 havi bérleti díjának köszönhetően ez idáig 

teljesíteni tudtuk fizetési kötelezettségeinket. Az elkövetkező néhány hónap gazdálkodását 

még az is nehezíteni fogja, hogy a GYES-ről visszajött munkatársunk havi költségeivel is 

számolnunk kell (szabadság, később végkielégítés).  

 

Időközben elszámoltunk a tavalyi ÖM támogatással, amelyet hibátlannak minősítettek a 

minisztériumban, de azt is elmondták, hogy a fennmaradó 1.200 e forintos részlet kifizetését 

egyenlőre ne várjuk. Szerencsére a Nemzeti Szabadidősport Szövetségnél pályázni tudtunk 

egy közel ilyen összegű tavalyi pénzmaradványra, aminek köszönhetően fellélegezhettünk 

egy kicsit.   

 

Itt kell kiemelnem, hogy a könyvelést végző Nyalka Mártával kialakított szakmai 

kapcsolatunk messze túl mutat a szokásos ügyfél-könyvelő kapcsolaton. Márta folyamatos 

kapcsolattartással, heti 3-4 nálunk töltött munkanappal, a szövetség teljes gazdálkodását, sőt, 

egész tevékenységét átfogóan végzi munkáját. Az elmúlt hónapban, napi feladatai mellett, a 
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pályázatok költségvetésnek összeállításában, a közhasznúsági jelentés és a költségvetés 

elkészítésében, valamint az ehhez szükséges leltározás elvégzésében segítette szervezetünk 

munkáját.  

 

Szervezeti élet 

 

A szövetség szervezeti életét az elmúlt hónapokban az év végi záró és év eleji nyitó túrák 

megrendezése, az éves zárások, beszámolók elkészítése, majd a záró közgyűlések 

lebonyolítása határozta meg. Több megyei szervezet vagy városi szervezet, szakág 

rendezvényén jelen voltam, s azt tapasztaltam, hogy zárszámadások és az éves költségvetések 

tervezése mind formai, mind tartalmi szempontból példaértékűen lezajlottak. Általánosságban 

elmondhatjuk, hogy szervezeteink minden szinten forráshiánnyal küzdenek, amelyet 

számolatlan önkéntes munkával tudnak csak kompenzálni.  

 

Az ügyvezetés döntésének megfelelően a szakágakkal való kapcsolattartást is új alapokra 

helyeztük, amely elsősorban a szakmai együttműködésre és az eredményesebb szakági 

munkára épül.  

 

 

Alapteremtés, pályázati munka 

 

Ezen a területen a már említett ÖM beszámoló elkészítését (1.200 e F), az NCA működési 

pályázat (3.000 e Ft) benyújtását és a Nemzeti Erőforrás Minisztériumhoz (4.500 e Ft) 

benyújtott pályázatunkat kell kiemelnünk. Azt, hogy a benyújtott pályázatokra milyen 

összegű támogatás érkezik és mikor, nem tudjuk, de az bizonyos, hogy a NEFMI pályázaton 

esetlegesen elnyert pénzt nem fordíthatjuk működésre.  

 

Ellenben jó hír, hogy – ha minden igaz - idén még a tavalyinak megfelelő összegű működési 

támogatást kapunk a minisztériumtól (7.200 e Ft). Ennek aláírása, engedélyezése már 

folyamatban van. Reméljük, az utolsó pillanatban nem gördül akadály a megítélés, illetve a 

kifizetés elé.  

 

Projektek 

 

Már futó projektjeink időarányos feladatainak elvégzése mellett (OKT50, TT kártya, Év 

vidéke, Kölcsönkapott Föld, Hogyan tovább MTSz?, Thirring Emlélkév, stb.), az elmúlt 

hónapban elindított projektjeink közül a Természetjáró fesztiválok 2011.című 

programsorozatot kell kiemelnünk. Ennek a projektnek – kedvező elbírálás esetén - a NEFMI-

hez beadott pályázatunk képezheti a forrását. A programban szereplő három, legalább 500 fős 

rendezvény között szerepel a júniusi GYOT, egy májusi nordic walking találkozó, és egy 

áprilisi dobogókői Thirring emlékfesztivál. Az utóbbi kettő megvalósításának alapvető 

feltétele a sikeres pályázat.  

 

A szervezetfejlesztési projekt folytatásaként (Hogyan tovább MTSz?) elkészült a vitaanyag 

táblázatos formában és felkerült a honlapra a kérdőív is, amelyet már sokan kitöltöttek. A 

megyei vezetőket körlevélben kértük arra, hogy hívják fel a tagság figyelmét a kérdőívre.  

 

A rövid-, közép- és hosszú távú projektterveinket bemutató programrács aktualizálása is 

zajlik. Ezek között szerepel a tavaly megkezdett Túravezető képzés reformjának folytatása is, 

amelynek koordinálására ifj. Farkas Györgyöt kérte fel az ügyvezető elnökség. Mindezeket 

majd az elnök-főtitkári értekezleten fogjuk megvitatni. 
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Rendezvények 

 

Az elmúlt évet záró  rendezvények közül kiemeljük a Stará Lesnán (Felsőerdőfalván) tartott 

szlovák-magyar találkozót, a Bécsben rendezett NFI konferenciát, a Pannon Természetbarát 

Szövetség vezetői értekezletét Gunarason és az aktivistáink hagyományos elismerését az új 

központban. 

 

Az év eleji programok között olyanokat kell megemlítenünk, mint a Kölcsönkapott Föld című 

országos vetélkedő sorozat régiós, majd országos döntői (Szeged, Miskolc, Szombathely, 

Nyíregyháza, Pécs, Székesfehérvár), a Tolna megyei Természetbarát Szövetség (Szekszárd), a 

Természetjáró Fiatalok Szövetsége vagy a vízitúrázók  közgyűlése (Budapest), a turistaút 

albizottság vagy természetvédelmi bizottság gyűlése, az Aranyjelvényes Túravezetők 

Klubjának találkozója, esetleg az NSZSZ konferenciája Bakonybélben, vagy a régi székház 

felújítását követő átadási ünnepség a Bajcsy-Zsilinszky úton.  

 

A Kornétás kiadónak köszönhetően jelen voltunk az Utazás Kiállításon, és ezzel 

párhuzamosan szövetségünk standot állított a millenárison rendezett Future Home kiállításon 

is, amely a fenntartható életformát mutatta be a látogatóknak.  

 

Az EWV-val való kapcsolattartásunkról még szólunk, de itt is megemlítjük, hogy az elnök 

asszony budapesti látogatását követően, az elnökségi üléssel egy időben Pálmai Vencel és 

Trischler Ferenc elnökségi tagunk egy belgrádi konferencián vesz részt, miközben komoly 

előkészülteket teszünk az NFI és a KST vezetői áprilisi látogatásának előkészítésére.  

 

Sajnos az Év vidéke programsorozat következő rendezvénye a meghívó fél: az Aggteleki 

Nemzeti Park igazgatójának kérésére elmaradt. 

 

 

Képzések 

 

Továbbra is zajlanak a honlapos képzés előkészületei. A tananyag elkészült, s már csak helyet 

és időpontot keresünk a program megvalósításhoz. Ahogy arról már szóltam elérkeztünk a 

túravezető képzés reformjának második állomásához: a tananyag elkészülte után a képzés 

egészének megújításhoz. Ebben a munkában együttműködünk ifj. Farkas Györggyel a BTSSz 

oktatási bizottságának vezetőjével, s rajta keresztül több, a képzések terén aktív szervezettel, 

szakággal, illetve vezetővel  

 

 

Kiadványok 

 

A kiadványokról szólva említjük meg, hogy versenytúrázók gondozásában megjelent Horváth 

T. Csaba Tájak, bóják, versenyek című könyve. Örvendetes hír, hogy a nemrég elkészült 1000 

OKT füzetből már csak 300 darab van készleten, úgyhogy újabb 1000 darabot kellett 

rendelnünk. Készül az OKT50 program túrafüzete is. Várhatóan március közepén kerül a 

nyomdába. 
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Kapcsolatok 

 

E témakörben, a saját tagszervezeteinkkel ápolt, a különböző rendezvények során felfrissített 

kapcsolatok mellett az NSZSZ-szel és az EWV-val elmélyített kapcsolatról szólunk. Mint az 

köztudott, az Nemzeti Szabadidősport Szövetség, amelynek mi is tagszervezete vagyunk, lett 

a kezelője a Nemzeti Erőforrás Minisztérium által kiírt pályázatoknak. Ennek kapcsán 

egyeztettünk több alkalommal személyesen is a szervezet képviselőivel.  

 

A kapcsolatépítések sorából kiemelkedik az EWV elnök asszonyának, Lis Nielsen asszonynak 

vendégül látása az MTSz székházban. Az ügyvezető elnökség több tagja is jelen volt az igen 

hasznosnak bizonyult fogadáson.  

 

Itt említjük a Nemzeti Erőforrás Minisztérium, vagy a MÁV Start vezetőivel folytatott 

sikeresnek ígérkező tárgyalásainkat, illetve a dr. Fazekas Sándor Vidékfejlesztési 

Miniszternek írt levelünket a Nemzeti Parkok ellehetetlenítése miatt. 

 

 

Infrastruktúra 

 

Ezen a területen a legfontosabb hír, hogy elkészült a Bajcsy-Zsilinszky utcai székház 

felújítása. Ennek soron több vizesblokkot, tantermeket és tanári szobát alakítottak ki. A 

korábban akadozó fűtéssel kapcsolatos felújítási teendőinket elvégeztük, de még két 

szénmonoxid-jelző készülék beszerzését tervezzük.  

 

A Thököly úti székházban még akad néhány elvégzendő feladat, amelyeket a napokban 

megrendeltünk. (villanyszerelés, polcok, zárak, radiátor, üvegezés). Ezek többségét a ház 

bérbeadója végezteti el a saját költségén.  

 

Sajnos a raktárhelyiségünket újra elöntötte a szennyvíz, így nem tekinthető jó, vagy végleges 

megoldásnak a szövetség dokumentumainak jelenlegi tárolási módja.  

 

 

 

 

 

Budapest, 2011. március 4. 

 

 

 

 

 

 

         Duró Imre 

           igazgató 


